
 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

Kyrkorådet         2020-09-07  

 

Paragrafer § 452- § 470 

Plats och tid Hjällbo och digitalt 2020-09-07, kl. 18.30 – 21:20 

Beslutande Dennis Schantz ordf., (S) 

 Ellen Mitikka, (S), 

 Maria Bylund, (Posk) 

  Erling Eriksson, (Posk), 

 Ylva Sirenius, (Öka), 

 Jörgen Wahlund, (Öka), 

Ann Egestål, (FK), § 458 - § 470 

Åsa Lundström, (S), tj ers, 

Ulla-Britte Wiedel, (POSK), tj ers 

Anna-Lena Dancy, (Öka), tj ers 

Kerstin Stenborg, (Posk), tj ers 

Maria Ottensten, kyrkoherde 

    

Övriga deltagande Barbro Hjort, utredare § 452- § 458 

  Erik Wagnborg, administrativ chef,  

  Carolina Büller, sekreterare  

 

Ej närvarande Carin Gerhard, 1e v. ordf. (Posk), Magnus Andersson, (S), tj 

  ers 

 

   

Utses att justera Maria Bylund, (Posk) 

 

Underskrifter Sekreterare   ……………………………………………… Carolina Büller 

 

  Ordförande  ………………………………………………   Dennis Schantz 

 

  Justerande ………………………………………………   Maria Bylund 

 

 

Justeringen tillkännages genom anslag den och nedtages tidigast 

den  

Organ: Kyrkorådet Nylöse pastorat 200907 

Protokollet förvaras på pastoratsexpeditionen, Bergsgårdsgärdet 79 

Underskrift  ...............................................................................  

 ____________________________________________________________________________________ 

Utdragsbestyrkande
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§ 452 Sammanträdet öppnades  

Ordförande Dennis Schantz (S) öppnade mötet. Kyrkoherde Maria Ottensten inledde med 

med temat ”medmänniskan” och läste ur Matteus 7:12 och Paulus episteln. 

___ 

 

§ 453 Upprop 

Sekreteraren förrättade upprop. 

___  

 

§ 454 Val av protokolljusterare 

 

Kyrkorådet beslutade 

att utse Maria Bylund att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

___ 

 

§ 455  Godkännande av föredragningslista 

 

Kyrkorådet beslutade 

att  godkänna föredragningslistan. 

___ 

 

§ 456  Delegationsbeslut 

Kyrkoherde Maria Ottensten hänvisade till punkt 5.1 personalinformation.  

___ 

 

§ 457  Pastoratets anslagstavla 

Pastoratets stöd- och expedition funktion har flyttat från Gunnareds kyrka till Hjällbokyrka. 

Därmed bör pastoratets anslagstavla finnas i Hjällbo. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att pastoratets anslagstavla flyttas till Hjällbo kyrka 

__ 
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§ 458 Församlingsindelningsutredningen – sammanställning remissvar (b1) 

Utredare Barbro Hjort föredrog ärendet efter handling och gick igenom sammanställningen. 

Frågorna har besvarats av samtliga grupper, se bilaga. 

Utöver det har det kommit in skrivelser från Nylöse församlingsråd, Angered-Bergums 

distriktråd och Bengt Elias, komminister i Nylöse församling. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att  ta emot remissvaren. 

att  skicka ut remissvaren och skrivelserna till kyrkofullmäktige  

___ 

§ 458 Lokal demokratisk förankring (b2) 
I samband med församlingsindelningsutredningen tog AU upp frågan om att lyfta lokal 

demokrati. Utredare Barbro Hjort redovisade därmed förslag på hur arbetsorganisationen kan 

se ut framöver. Vidare gjordes en genomgång av kyrkans organisation, församlingsråd, 

distriktråd och nuvarande lokal demokrati i pastoratet. Några exempel som togs upp var lokal 

kyrkoforum i Gävle och verksamhetsråd i Jönköping som tidigare har varit med om 

församlingsindelningar. Se bilaga. 

 

Debatten som följde rörde sig om svårigheter med det lokala engagemanget i de olika 

församlingarna samt samverkan mellan nomineringsgrupp, församlingsråd och kyrkoråd. 

Begreppet ”stödja men inte styra” togs upp. Kyrkoherde Maria Ottensten uttryckte sig om att 

det inte finns något entydigt svar på hur man löser frågan, men att det finns olika sätt att lösa 

det på beroende på församlingsindelningen och de olika förslagen. 

 

Ett extra insatt kyrkoråd tas upp i § 469 Övriga frågor. 

Handlingar i frågan vidarebefordras till KF. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att anteckna informationen. 

 

___ 

§ 459 Ekonomiinformation 

Adm chef Erik Wagnborg föredrog ärendet. En detaljerad genomgång av en tertialprognos 

erhålles vid nästa sammanträde. Sannolikhet går vi bättre än budget.  

 

Kyrkorådet beslutade 

att anteckna informationen.  
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___ 

 

§ 460 Anslagsyrkande budget 2021 

Admin chef Erik Wagnborg föredrog ärendet efter handling. 

På kyrkofullmäktige 20-06-08 i §104 lämnades tre motioner om anslag till Göteborgs kyrkliga 

Stadsmission kyrkan, Kyrkans SOS och Sv Kyrkans Familjerådgivning 2021 in av (S). Den 

gängse hanteringen av anslagsäskanden när vi har möjlighet är att hantera den genom den 

ordinarie budgetprocessen. 

 

Barnkonsekvensanalys 
Beslutet av att yttrandena hanteras genom budgetprocessen bedöms inte påverka barn. 

Budgetens barnpåverkan belyses av egen BKA. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att svara på inkomna anslagsyttranden genom budgeten. 

___ 

 

§ 461 Fastighetsinformation 

Admin chef Erik Wagnborg föredrog ärendet. 

Bergums församlingshem 

Markarbeten vid Bergums församlingshem har under sommaren utförts och färdigställts med 

ett gått resultat. Askims Trädgård utförde arbetet. 

 

Angereds församlingshem 
Trädetaljer så som fönster, vindskivor, dörrpartier m.m. på Angereds församlingshem har 

målats under augusti månad. Rötskador har åtgärdats. Valter Carlssons måleri har utfört 

jobbet.  

 

Takomläggning och solceller 

Efter upphandling har avtal tecknats med Energiförbättring Väst AB för omläggning av tak 

och installation av solceller på Allhelgonakyrkans tak. Arbetet utförs i oktober 2020. Bilden 

till höger visar vilken del av taket som kommer åtgärdas och förses med solceller.  

I projektet installeras även en laddstolpe med två uttag på parkeringen.  

 

Fasadarbeten Angered- och Bergums kyrkor  

Fasadarbeten kommer göras på Angereds kyrka under augusti- september 2020 och i Bergums 

kyrka april-maj 2021. Tegelfogen AB vann upphandlingen.  
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Flytt och förskoleombyggnad 

Anbuden på förskoleombyggnaden inkom 2020-06-26. Fyra entreprenörer valde att lämna 

anbud. Nivån på anbuden höll sig inom budgeten och beslut togs om att genomföra projektet. 

Avtal har ingåtts med Tellestam Byggnads AB.  

Omflyttningar har gjorts inom Gunnared- och Hjällbo kyrkor. 2020-08-28 flyttar Stöd- och 

ledningsorganisationen till Hjällbo.  

I Hjällbo och Gunnared har kontorsanpassningar gjorts innefattande belysning, el och nätverk. 

  

Bergsjöns invändiga renovering  

Projekteringen för Bergsjöns invändiga renovering pågår. En förfrågningshandling tas fram 

som skickas ut i slutet av september. Tillståndsansökan till Länsstyrelsen görs och 

Kyrkoantikvarisk ersättning söks senast 2020-10-31.(se separat beslutsunderlag för KAE)   

 

Kyrkorådet beslutade 

att anteckna informationen.  

__ 

 

§ 462 Nylöse Klockspel  

Admin chef Erik Wagnborg föredrog ärendet. Utöver detta kan sägas att utifrån kyrkoordningen 

40 kap § 9 så får inte ett pastorat besluta om ändringar i en kyrkobyggnad utan att församlingen 

godkänt detta. Denna paragraf gäller sannolikt i denna kontext. En ansökan till länsstyrelsen 

enligt bilaga måste därför föreläs av ett godkännande i församlingsrådet.     

Barnkonsekvensanalys 

En rivning av klockstapeln bedöms inte påverka barn mer än att kommande generationers 

församlingsmedlemmar får ett litet byggnadsobjekt mindre att förvalta.  

 

Kyrkorådet beslutade 

att utifrån det ekonomiska läget uppdrar åt KH att hos Länsstyrelsen ansöka om 

 rivning av Nylöse klockstapel. 

att  uppmana Nylöse församlingsråd att skyndsamt godkänna den föreslagna 

 åtgärden så att ansökan till Länsstyrelsen kan ske. 

 

att när sådant godkännande inkommit till KH uppdra åt KH att ansöka om rivning 

 av klockstapeln hos Länsstyrelsen. 

.___ 
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§ 463 KAE-ansökningar 

Admin chef Erik Wagnborg föredrog ärendet efter handling. 

Nedan presenteras ett antal tänkta åtgärder där det finns möjlighet att få KAE eller KUB. När 

Svenska kyrkan och staten fick förändrade relationer år 2000 kom parterna överens om att 

kyrkan ska få ersättning för vården av Sveriges största sammanhållna kulturarv. Ersättningen 

är ett stöd till, och en kompensation för, det ansvar som Svenska kyrkan tar för 

kyrkobyggnader, kyrktomter, kyrkliga inventarier och begravningsplatser. Detta kallas 

kyrkoantikvarisk ersättning (KAE) och var för hela svenska kyrkan 2019 460 miljoner som 

fördelas genom stiften 

Utöver KAE som alltså är skattemedel finns inomkyrkliga pengar inom ramen för 

utjämningssystemet som då kallas KUB (Kyrkounderhållsbidrag). Dessa medel kan användas 

för att höja upp ersättningsnivån på ett projekt som redan beviljats KAE alternativt till projekt 

där KAE inte kan beviljas. Viktigt att tänka på är också att ansökan inte förpliktar ett 

nyttjande, pastoratet kan avstå från att utföra en sökt åtgärd.  

 

Bergsjöns invändiga renovering  

Projekteringen för Bergsjöns invändiga renovering pågår och projektet har beviljats KAE för 

den fasen. En kompletterande ansökan för utförandet kommer göras för det kommande 

ramåret. Det är endast en liten del av projektet som kommer vara bidragsberättigat, då mycket 

i byggnaden inte bedöms bevarandevärt eller ”fördyrande” 

Ansökan kommer innefatta renovering av:  

- kyrkbänkar 

- tak och armaturer i kyrksal 

- diverse furusnickerier runt om i byggnaden  

 

 

Bergsjöns tak 

En renovering av Bergsjöns tak finns med i underhållsplanen för 2024/2025. Detta behöver 

tidigareläggas då det finns ett pågående läckage, som inte stoppats av de mindre lagningar 

som utfördes våren 2020. De planerade invändiga åtgärderna av kyrkorummet kan heller inte 

utföras förrän taket lagts om. Planen är nu att omläggningen av taket tas med i samma projekt 

som den invändiga renoveringen. Detta projekt har större möjlighet att erhålla 
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Kyrkoantikvarisk ersättning då det gäller klimatskalet och en byggnadskomponent som har en 

fördyrande riskkonstruktion. Det som görs i projektet är:  

- Takduk läggs om, fallet förbättras på både hög- och lågdel   

- Vattnet leds om så att även kopparsargens spygatter använd för primär 

vattenavrinning. Detta för att komma ifrån att vatten blir stående på det platta taket då 

de invärtes brunnarna sätter igen. Byggnaden kommer i och med denna lösning 

behöva förses med sex utvändiga stuprännor. För denna åtgärd krävs Länsstyrelsens 

tillstånd.  

- Viss plåt byts 

- Taksäkerhet monteras  

- Glaspartier för ljusinsläpp ner mot kyrksalen byts   

En kostnadskrävande del i detta projekt är att ett väderskydd kommer behövas över hela 

kyrkan.  

Vård och underhållsplan Bergums kyrka 

För Bergums kyrka finns ingen vård och underhållsplan framtagen. Vilket behöver finnas för 

att objektet skall kunna berättigas KAE. 

 

Fönster- och träarbeten Angereds kyrka 

Fönstren på Angereds kyrka behöver målas. Projektet är inte så omfattande, men en 

bidragsansökan görs.  

Barnkonsekvensanalys 

Ansökan bedöms inte ha någon konsekvens för barn annat än att underhåll av kulturmärkta 

byggnader möjliggör att framtida generationer kommer kunna ta del av vårt kulturarv. 

Kyrkorådet beslutade 

att  ansöka om KAE (Kyrkoantikvarisk ersättning) för invändiga åtgärder i 

 Bergsjöns kyrka.  

att  ansöka om KAE (Kyrkoantikvarisk ersättning) och KUB 

 (Kyrkounderhållsbidrag) för takomläggning på Bergsjöns kyrka. 

att  ansöka om KAE (Kyrkoantikvarisk ersättning) för framtagande av Vård- 

 och underhållsplan för Bergums kyrka.  

att  ansöka om KAE (Kyrkoantikvarisk ersättning) för fönster och träarbeten 

 på Angereds kyrka. 
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 ___ 

 

§ 464 Personalinformation 

Anställningar 

Namn Befattning Placering Anställning Omfattning Tid 

Eva Rangmar Utredare Gunnared AVA 30% 200801–210930 

Anna Svenungsson Församlingsped. Nylöse Tillsvidare 100% 200824 

Hansson 

Sophie Carlgren Församlingsass. Ang/Bergum Vik 100% 200817–210615 

Bo-Johan Francke Kantor Kortedala Vik 20% 200817–201231 

 

Kyrkoherde Maria Ottensten informerade om att det hittills inte har varit någon lönerevision. 

Det har dock varit en MBL förhandling om flytten.  

I höst kommer personalen delta i arbetsmiljöundersökningen AKKA. 

Karin Burstrand kommer anställas som vik församlingsherde i Kortedala 200928-210331. 

Frida blir arbetsledare för Hjällbo och Mariakyrkan. Kim kommer fortsätta att sitta i 

samarbetsrådet. Detta träder kraft den 1/11. 

Granskning arbetsmiljöverket 

Arbetsmiljöverket som har tillsynsansvar för arbetsmiljön i Sverige hade 2020 trossamfund 

som särskilt fokusområde. Nylöse pastorat har blivit utvalda för att svara på frågor från 

arbetsmiljöverket gällande diskriminering. Chefer och skyddsombud genomgick i veckan kurs 

i diskrimineringslagen (DL) för att kunna arbeta med aktiva åtgärder för att motverka 

diskriminering i arbetslagen. Aktiva åtgärder skall finnas på plats under hösten.  

Diskrimineringslagen syftar till att motverka diskriminering och främja lika rättigheter och 

möjligheter oavsett kön, könsöverskridande identitet eller uttryck, etnisk tillhörighet, religion 

eller annan trosuppfattning, funktionsnedsättning, sexuell läggning eller ålder. (DL 1:1) 

Aktiva åtgärder är ett förebyggande och främjande arbete för att inom en verksamhet 

motverka diskriminering och på annat sätt verka för lika rättigheter och möjligheter oavsett 

kön, könsöverskridande identitet eller uttryck, etnisk tillhörighet, religion eller annan 

trosuppfattning, funktionsnedsättning, sexuell läggning eller ålder.  (DL 3:1) 
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Arbetsgivarens arbete med aktiva åtgärder ska omfatta 

1. arbetsförhållanden, 

2. bestämmelser och praxis om löner och andra anställningsvillkor, 

3. rekrytering och befordran, 

4. utbildning och övrig kompetensutveckling, och 

5. möjligheter att förena förvärvsarbete med föräldraskap. (DL 3:5) 

 

Kyrkorådet beslutade 

att anteckna informationen.  

___ 

§ 465 Utökning kantorstjänst 

Kyrkoherde Maria Ottensten föredrog ärendet efter handling. 

I Kortedala församling finns det sedan länge en kantorstjänst på 80 %. Innehavararen av den 

önskar att få en 100 % tjänst.  Under innevarande läsår arbetar han mycket i barn- och 

ungaarbetet, och täcker där upp för en av de föräldralediga församlingspedagogerna. Eftersom 

han är en mycket kompetent och allsidig medarbetare, och vi framöver har pensionsavgångar 

bland musikerna i pastoratet bedömer kyrkoherden att det är lämpligt att erbjuda honom en 

100 % tjänst i pastoratet också framgent.  

 

Barnkonsekvensanalys  

Utökningen av tjänsten som kantor i Kortedala bedöms ha viss påverkan på barn och unga, då 

inriktningen särskilt under kommande läsår är att den utökade tiden ska ägnas ut pedagogiska 

uppgifter bland församlingens barn och ungdomsarbete. 

 

 

Kyrkorådet beslutade 

att  bevilja en utökning av tjänsten som kantor i Kortedala från 80% till 100%. 

att  uppdra åt kyrkoherden att anställa nuvarande innehavaren av tjänsten på 100% 

___ 

 

 

 

https://www.do.se/framja-och-atgarda/arbetsgivarens-ansvar/jamlika-arbetsforhallanden/
https://www.do.se/framja-och-atgarda/arbetsgivarens-ansvar/loner-och-andra-anstallningsvilkor/
https://www.do.se/framja-och-atgarda/arbetsgivarens-ansvar/rekrytering-och-befodran/
https://www.do.se/framja-och-atgarda/arbetsgivarens-ansvar/utbildning-och-ovrig-kompetensutveckling/
https://www.do.se/framja-och-atgarda/arbetsgivarens-ansvar/foraldrar-arbetslivet/
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§ 466 Utökning av förs ass tjänst 

Kyrkoherde Maria Ottensten föredrog ärendet efter handling. Sedan ett år tillbaka är Molly 

Svensson anställd som församlingsassistent i Hjällbo på 50%. Hon utför ett mycket gott 

arbete. Då det under kommande läsår saknas en präst i Angered-Bergum kommer hon att gå 

till mycket aktivt med ansvar i konfirmandarbetet och arbetet med unga ledare och ungdomar 

i Angered Bergum. 

Då hon visat sig vara en mycket god kraft i alla dessa uppgifter och behöver en anställning på 

100 % för att kunna fortsätta, önskar kyrkoherden utöka hennes tjänst till 100%. Medel till de 

utökade 50 % tas från den vakanta prästtjänsten. 

Under innevarande läsår finns det också en vik församlingsassistent på 100 % i Angered-

Bergum, och därmed en tjänst förutom prästtjänsten att ”laborera med” i bemanningen efter 

detta läsår. Därför är denna utökning motiverad. 

 

Barnkonsekvensanalys 

Utökningen av tjänsten som församlingsassistent i Angereds församling, Hjällbo och Angered-

Bergums distrikt bedöms ha positiv påverkan på barn. Detta eftersom tjänsten är inriktad på 

barn och unga, och en kompetent medarbetare får ytterligare arbetstid på området. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att  bevilja en utökning av tjänsten som församlingsassistent i 

 Hjällbo/Angered-Bergum från 50 % till 100% 

att  uppdra åt kyrkoherden att anställa nuvarande innehavaren av tjänsten på 100 % 

___ 

 

§ 467 Kyrkoherde information 

Kyrkoherde Maria Ottensten föredrog ärendet. När det gäller Covid-19 och med tanke på hur 

det ser ut dagsläget öppnar vi upp så många verksamheter vi kan i pastoratet. Man kör bl.a. 

dubbla gudstjänster i Hjällbo och minnesstunder i Angereds-och Gunnareds församlingshem. 

De verksamheter som går att ha ute hålls ute i den mån det går. Våra lösningar för 

sammankomster ska givetvis vara så Covidsäkra som möjligt. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att anteckna informationen.  
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___ 

§ 468 Lokalfrågan Hammarkullen 

Kyrkoherde Maria Ottensten och Erik Wagnborg föredrog ärendet efter handling. På 

kyrkofullmäktige 20-06-08 i §104 lämnades fråga in från (FK) gällande Mariakyrkan. Frågan 

var egentligen ställd till det pga Covid-19 inställda kyrkofullmäktige 20-03-30 och gällde 

kyrkorådets avsikter kring framtiden med lokalen Mariakyrkan. Frågan löd ”Kommer 

Svenska kyrkan flytta tillbaka sin verksamhet till Mariakyrkan om Betlehemskyrkan 

genomför sakkunnig renovering, låter professionell förvaltare sköta fastigheten samt erbjuder 

skälig hyresnivå”.  

Kyrkorådet beslöt i §441: 

”att uppdra åt Kh att upprätta en avsiktsförklaring gällande hyra av färdigsanerad byggnad på 

5 år och för 400 000 kr med indexuppräkning årligen.  

att avsiktsförklaringen innehåller tydliga förbehåll om att villkoret för att Nylöse pastorat kan ingå ett 

hyresavtal med villkoren ovan är att bygganden blir noggrant och fackmannamässigt sanerad och 

resulterar i en fullgod arbetsmiljö.  

att av Kh utsedda tjänstepersoner tillförsäkras ett aktivt deltagande i projekteringen och fortsatt 

process av hyresvärden.  

att Hyresvärden i samband med projekteringen presenterar en plan på övriga aktuella 

renoveringsåtgärder och när de ska genomföras.  

att beslut om ingående av avtal fattas av kyrkorådet efter avslutad sanering.” 

Barnkonsekvensanalys 

Beslutet gäller en fråga ställd till kyrkofullmäktige och bedöms inte som sådan ha påverkan 

på barn. 

Kyrkorådet beslutade 

att  anse frågan besvarad genom kyrkorådets beslut § 441 20-05-25. 

att  uppdra till kyrkoherden av redovisa detta på nästkommande kyrkofullmäktige. 

___ 
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§ 469 Övriga frågor 

Med tanke på behov av att diskutera frågan § 458 Lokal demokratisk förankring och 

församlingsindelningen föreslogs det att ha ett extra insatt kyrkoråd den 24/9. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att ha ett extra kyrkoråd den 24/9, kl. 18.00. 

___ 

 

§ 470 Mötet avslutas 

Efter välsignelsen förklarade ordförande Dennis Schantz (S) mötet avslutat. 

___ 

 


